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הדייגים  
מתחרים  

 בשקנאים  



  
נתחיל עם הגשם. חיכינו לו   שלום לכולכם.

והוא התמהמה. כבר נובמבר ועדיין החורף לא  
ששמחו מאד על כאלו אצלנו  היוממש כאן. 

ת הגד"ש הסתכל  האיחור בירידת הגשמים. צוו
מצטברים  העננים בכל יום בדאגה גוברת 

אפליקציות חיזוי מזג האוויר  בשמים וגם ב
תוך כדי תפילה לעוד כמה ימי יובש. התפילות  

ורה ועילו וקטיף הכותנה הושלם כולו בצה
מופלאה ומושלמת בשעות האחרונות לפני 

. והרי אמרנו כבר: בות השמים שנפתחו ארו
 ם בשמים. יש אלוהי

 
  :ישן מלפני שבועיים חוב  ,ואם הזכרנו כותנה

צילומי השער של העיתון הקודם הוקדשו  
לקטיף הכותנה שהתקרב לסיומו. קיבלנו  

סדרת תמונות מרשימה של גל סהר וגם של 
מכל אחד מהם.   מיםזינגר ובחרנו צילועמי 

זאת הזדמנות להודות להם על תרומתם 
 מוזמנים...  אתם גם ם שולהזכיר גם לכ

 
בין הערביים  ביום חמישי האחרון בשעות 

בבית  לדרכה האחרונה אוסנת שרליוונו את  
. היתה זו הלוויה רבת העלמין שלנו

שהיו בה בני משפחה,  מאד משתתפים 
קבוצה גדולה של ידידים משלושה דורות ו

אסנת ואיתן היו  וץ ומכל מעגלי חייה.מהקיב
בו  חברי כפר מסריק שנים רבות ומילאו 

. הם עזבו את הקיבוץ אך  פקידים מרכזייםת
נשארו כל השנים בקשר הדוק וקרוב עם  

בחרה  אוסנת הקיבוץ ועם חברים רבים בו. 
האחרונים  חודשים בבבית עזר שלנו  להתגורר

היתה  משהו.  הזו מסמלת וגם הבחירה  לחייה 
ופרידה  , מרגשת ומכובדת מאד זו לוויה גדולה 

 יהי זכרה ברוך. עצובה מחברה טובה. 
 

ואי אפשר בלי כמה מילים על הבחירות  
ת שהסתיימו לפני שבוע. קרה לנו משהו  לכנס

א יקרה.  שממנו חששנו ומאד פיללנו של
ניצחון המחנה הימני, היה גדול ממה שצפינו 

  –שלנו ות "הטבעיות" גוהעובדה ששתי המפל 
ומפלגת העבודה נפלו כל כך עמוק  מרצ 

רצ כנראה שכבר לא  מדאיגה ומפחידה. את מ 
  .נראה יותר בשדה הפוליטיקה בישראל

  ם"מפ –לנו מפלגה שלנו היתה  שנים לפני
וגם ממנה נפרדנו ללא שוב. אלא שאז נוצרה 

 היתה חלק מרכזי בה.    םלגה אחרת שמפ"מפ
 

 
שאיחוד  אז היתה זו נחמה פורטה וחשבנו 

שלוש מפלגות דומות יביאו לשינוי הגדול. זה  
"צ גמרה את תפקידה  לא קרה ועכשיו גם מר 

יה מה מחכה לנו עם הקואליצ טורי.ס ההי
עוד מוקדם לשער אבל  הימנית "מלא, מלא" 

כל מי  המסקנה חייבת להיות אחת: נדמה לי ש
בדרך שבה הלכנו כל השנים חייב שמאמין 

אולי   ושיביא לחימהלהתגייס למעשים ול
ומי שמאמין ולשינוי בעתיד. לחיבור כוחות 

   לא מפחד. אני עדיין מאמין. 
 

ור ף ושעות האשעון החורף כבר בתוק
ובחוץ כבר קר רד מוקדם מתקצרות. החושך יו
השמש גם איר עלינו תולפעמים רטוב. עוד 

 לי. וירטוא באופן  באופן ממשי וגם 
 

 שבת שלום ו... שנשמע גם מכם.   אברהם 
 

 
 

 רות דוקטורס 
 הלה גולצר  

 שאודינסקי   רחל 

2.11.2015 
2.11.2019 
3.11.1994 

 4.11.1988 כרמלי   יצחק 
 8.11.2007 יצחק קראוסהר 

 9.11.1987 מונצ'יק   אריה 
 10.11.1962 גפני  יונה 

 11.11.1988 שדה   יצחק 
 11.11.2000 רשף   זלדה 

 12.11.2015 סשה כהן  
 לולה הללי 

 מאשה רודניצקי 
 לאה שמיר                     

13.11.2008 
13.11.2007 
13.11.2014 

 14.11.1983 הלפרין   מקס 
 14.11.1984 קראוס   שמואל 
 18.11.1987 אדלר    דבורה 
 18.11.1996 מסד   יוכבד 

 19.11.1975 לייבל   ה ב טו 
 20.11.1968 כפרי   ירדנה 
 לביא   ראובן 

 ז'ניה בן ערב 
21.11.1980 
23.11.2017 

 26.11.1997 אורלין   דינה 
 בלומנפלד   משה 

               דורון בירק 
      יצחק דקל 

 

26.11.1969 
29.11.2012 
29.11.2015 



 
 2022ראשית נובמבר  

 
 "מסריקולג'"   – קהילתי חדש   -  מיזם קיבוצי [ 1
 

לקדם קיבוץ לומד ומלמד   -מהותו של המיזם 
לנכסים  מתן במה ומקום  בתחומים שונים.

  .אנושיים ביישוב לרווחת כל תושביו

קידום מחוברות באמצעות קיום מפגשים 
סביב תחומי  חברתיים גילאים ורב גילאים

יצירת אקלים יישובי מקדם שונים. עניין 
 .אישית צמיחה והתפתחות 

 
שנעשה ביוזמת מיזם זה נבע מתוך קורס 

לקידום  והמרכז הקהילתי האזורית המועצה 
  הקהילתיות בישובים. בקורס השתתפו

 בירק  , ליאורכהן , הראל דוכס : הגרנציגינו
 מעיין.  ונופר

אף זכה במקום    וות שלנוהצ  המיזם של
 יהראשון מבין כל המיזמים שהיו תוצר

 קורס. ה
ואנחנו    תרכז שילה משאטשלנו  את המיזם  

מזמינים את כולם להצטרף לקורסים השונים 
 שיפורסמו.  

כרגע יוצאת סנונית ראשונה: סדרת מפגשים 
עם רון כהן בנושא "סיפורי אהבה בתקופת  

 קרוב בהד הנעשה ופרטים בהשואה". פרסום 
 . "מקומיאתר "וב
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 וסיקה חדר המ [ 2

בים וגן דקל משנה  "חדר המוסיקה ליד המרח
יישאר לטובת פעילות החינוך הוא  את ייעודו.

 מגורים( בית ל  תורבופעילויות שקטות )עקב ק
ליד הבית מרכז הנגינה החדש )במקומו נוסד 

מענה לנגינת חברים ובני   שייתןהטניס( ש מגר
יועבר למקום  מחדר המוזיקה הפסנתר  .נוער

 אחר, בו יוכלו להמשיך ללמוד ולנגן פסנתר. 
 

 
ניתן לפנות לליאור בכל שאלה או בקשה, 

 מצא פתרון לכל בקשה. תובירק 
 
 קלפי [  3
 16-17/11/22ה, -ימים דבשבוע הבא, ב

 נושאים:  שנייתקיים קלפי ב
דוכס לקדנציה  -בחירת הגר שדה •

 )חצי קדנציה( כמנהלת קהילה נוספת 

מגרשים ל בחירת מסלול תיעדוף  •
 . בקיבוץלבנייה פנויים 

 
  הקלפי נגישהצבעה באנחנו מזכירים כי ה 

מי שיש בעיה, ניתן  לניידים וטלפונים ה ב
 . לפנות לריקי יו"ר הקלפי

בבית המוסדות ביום  תוצב עמדת הצבעה 
 13:00 – 12:00, 17/11חמישי 

 הצביעו והשפיעו! 
 
 בטיחות [ 4
הסתיו הגיע והחורף בדרך.  מחשיך מוקדם   •

ויש לנקוט בזהירות יתרה בזמן ההליכה 
בצידי הכביש ההיקפי, עד השלמת תאורת  

חשוב ללכת עם מחזיר אור או רצוי והרחוב. 
 פנס, בכדי שיראו אתכם. 

אתרי בניה בשטח הקיבוץ מגודרים עד   •
. לצורך עבודות הסיום  להשלמת הבנייה

אין  דור.   ופיתוח המגרש מורידים את הגי
לשטח המגרש עד גמר העבודות,  להיכנס  

סיור ל"סקרנים" יש לתאם עם החברים 
 הבונים. 

 

 2023תוכניות עבודה  [ 5
 

שנים לשינוי עובדים במלוא  10צוותי  •
וזאת  הרצינות על הנושאים שהם בוחנים. 

מפגשי למידה והכרת נתונים, לצד חשיבה  ב
 וכתיבת ההמלצות. 

אגפי הקהילה והעסקים החלו בכתיבת  •
תוכניות העבודה. בתחילת דצמבר יוצגו  

תוכניות העבודה להנהלה החברתית לעיון 
 ראשוני. 

של  90 -תתאפיין בחגיגות ה 2023שנת  •
הקיבוץ.  ההכנות כבר בעיצומן בצוותים 

סגירת בקשות התקציב לשנה גם השונים ו
יהיה שכל  האירועיםמיוחדת זו. פורמט 

 שנים 90תן ביטוי לתחום אחר: יחודש י
 בתעשייה וכו'.  90בחינוך,  90בחקלאות,  

לכל תחום הוקם צוות הבונה את החודש 
 והפעילויות המיוחדות לו. 

 
 המזכירים. 

 

 



 
   חברתית ה הנהלה  ה   ישיבת 

 30.10.2022מיום  
 

איילת , מסד  , עפרזינגר , עמיבלן : אבינוכחים
, מעיין , נופרבוכריס  , לימורשדה רחלי בירק
 ,  בירק , ליאתדוכס , הגר כהן , הראלרייז ירון

 
 הביטוחים בקיבוץ     [ 1

 . ההנהלה הכלכלית דיון בהשתתפות
 קיבוץ רכזת ביטוח   –: אתי היכל הצטרפו*

 יועץ ביטוח של הקיבוץ  –דותן לופט 
 

א. בהמשך לביקורת בנושא הביטוח הוחלט  
 , לקיים דיון תקופתי בנושא מדיניות הביטוח
להציג את הפוליסות הקיימות ומשמעותן,  

לבחון את הסיכונים והפערים ולהתוות  
 2023מדיניות לקראת חידוש הפוליסה בשנת 

 
ב. דותן סקר את המדיניות הקיימת בקיבוץ 

ובביטוח חקלאי, הציג את הפוליסות 
רכוש המשק, אחריות   -המרכזיות המשותפות 

 . לנזקי צד ג', ביטוח נושאי משרה
 

ג. בתי המגורים עדין מכוסים בביטוח רכוש 
המשק הקולקטיבי, בעקבות תהליך השיוך  

חקלאי להעביר הביטוח הקיימת דרישה של 
טוח לפוליסה פרטית לכל חבר על  את הבי

ביתו. הקיבוץ יעשה מאמץ לשמר את המצב 
 ב עם החברים כל עוד מתאפשר. יהקיים המט

 
              .ד. קביעת גובה ההשתתפות העצמית

ש"ח,  לף א 60ל כיום ברוב המקרים מוגדרת 
כיסוי לנזק קיצוני ולא לתקלות שבר בשוטף.  

המשמעות  בחן מול רכזי הפעילויות ויהנושא י
הכספית לעלות הפוליסה בהקטנת גובה  

 ההשתתפות העצמית. 
 

 םה. כיסוי מקסימלי כמו ברוב הקיבוצי
מיליון ₪, כיסוי לרכוש  30למקרה קיצון עד 

ש"ח בהשתתפות עצמית של לף א  320בית עד 
 מהעלות.  ₪15% או עד   500  בגובה החבר

בנזק הנגרם מתשתיות הקיבוץ בגין חשמל או  
 שלם את ההשתתפות העצמית מים החבר מ

 

 
בקשה לדיון  עלתה   –ם או הקיבוץ "ולא חכ 

בנושא האחריות ותשלום ההשתתפות 
במידה   3בוצע במסגרת סעיף י . הדיוןהעצמית

 והעלות של הביטוח תעבור לחברים. 
 

קיים כיסוי חלקי בפוליסה   –ו. ביטוח סייבר 
לאחר ביצוע סקר סיכונים   .לכלל הקיבוצים

יש להכניס לתוכנית העבודה השנתית, 
רגישות המידע האישי של החברים והקיבוץ 

בת מידע יוהפגיעה במוניטין במקרה של גנ
חסות להגנה בנושא ולא רק  ימחייבת התי

 ביטוחי. 
 

כיסוי   –ז. פוליסת אחריות לצד שלישי 
 . לחברים, עובדים, אורחים של הקיבוץ

 
אירוע ביטוחי יש לתעד ח. במקרה של 

  .  ולהעביר פרטי המקרה לאחראית הביטוח
פעילויות הנפגשים עם המנהלי את יש לתדרך 

על מנת שירשם   ,השמאי לתחקור התקלה 
 –בפרוטוקול כפי שנדרש לצורכי הביטוח 

אחריות  ביובא לפגישת מנהלי ענפים, הנושא 
 אתי.

 
ט. יש לשפר את המעקב אחרי ביטוח  

פקי שירות בשטח הקיבוץ סו/או לקבלנים 
לדרוש את הפוליסה ולהעבירה לבדיקת יועץ  

 הביטוח על מנת להגן על הקיבוץ בנושא. 
טוחי לעסקים קטנים בשטח  ישופר המעקב הב

מבנים  הקיבוץ, יש להרחיב גם לשוכרים 
ולבדוק שהם מחזיקים ביטוח  בקיבוץ 

 לבדיקה.  –לרכושם במבני הקיבוץ  
 

להדריך את החברים  . ישי. ניהול בניה ושיפוץ
בנוהל בניה פרטית להקפיד על פוליסת ביטוח  

במידה ואין קבלן ראשי יש  .לעבודות קבלניות 
לדרוש מהחבר שבונה את ביתו, לעדכן נוהל.  

יש לדרוש מקבלן ראשי ביטוח אחריות 
 מקצועי. 

 
לבחון תהליך בירוקרטי ארוך לטיפול  יא. 

 בנזקי מים בדירות החברים.
 
להעביר תמצית של הפוליסה  בקשה עלתה . בי

 אחריות אתי ודותן ב –לרכזי הפעילויות 
 

החלטה: מברכים על הדיון החשוב ומאשרים  
את מדיניות הביטוח הקיימת, לקראת חידוש  

יבדקו הנושאים    2023הפוליסות בינואר  
 לעדכון. 

 



 
 החלפת צינור קו מים     – השקעות  [  2
 

 פולני שיכון ה זבולוני ועד ה אלעד  קו המשך מ 
בקשה להקדים את ההשקעה בהחלפת  עלתה 

הצינור מים, עקב פיצוצים רבים שיש בצינור 
 והדבר עולה הרבה כסף של תיקונים קטנים.  

בנוסף כרגע עושים חפירות באזור לסיבים 
 האופטים. 

 ₪  50,000 -אומדן ההחלפה כ
 

   2023מהשקעות    יירד החלטה: מאושר.  
 
 
 
 

 
           דו"ח של צוות איתור  

 מנהל קהילה 
 

 לחברים שלום.  
 

במהלך החודשים האחרונים הוצאנו פעמיים  
מכרז לניהול הקהילה, זאת לאחר שהגר דוכס  

סיימה קדנציה. הגר ביקשה שלא להמשיך 
 לקדנציה נוספת. 

 
צוות האיתור וההנהלה החברתית ראו  

חשיבות גדולה לאיתור מנהל קהילה שיהיה  
מאמצים  עשינור קיבוץ כפר מסריק. חב

מתאימים לתפקיד   גדולים לאתר חברים
המשמעותי, הגדול והמורכב הזה. ההיכרות  

עם הקיבוץ, עם החברים והתושבים מעניקים  
 יתרון גדול למנהל/ת קהילה פנימי.

 
לא איתרנו חברי קיבוץ אשר עומדים  ,לצערנו

בקריטריונים, חברים אשר מוכנים לקחת על 
 את התפקיד. עצמם 

 
במקביל לניסיונות האיתור התקיימו שיחות  

הגר דוכס במגמה שתמשיך את תפקידה  עם 
 קהילה לקדנציה נוספת.  ה כמנהלת 

שיחות שהתקיימו עם הגר, מספר לאחר 
להמשיך את תפקידה כמנהלת  הצענו לה 

 . (שנתיים)רק לחצי קדנציה משך קהילה ל
 
 

 
מנהל/ת אתגרים רבים עומדים השנה בפני 

 10הובלת צוותי העבודה של  :ביניהם הקהילה
  שנים לשינוי ויישומם, המשך ביצוע שיוך

 ועוד.  90ה שנת מול היורשים, חגיגות   הדירות
  10במקביל, במסגרת צוות המבנה הארגוני )

שנים לשינוי( ייבחנו שוב הגדרות התפקיד של 
  ת התפקידניהול הקהילה ותיבחן שוב חלוק

   שני אנשים.בין 
 

אותה   את הקדנציה הראשונהאנו רואים 
בה הובילה  שכמוצלחת מאוד  -מילאה הגר 

את הקהילה ביד רמה בתקופה המאתגרת של  
הקורונה, קידמה את תהליך השיוך, הובילה  
בשותפות עם המנהלים את אגפי הקהילה 

השונים, טיפול בבעיות הפרט וביצוע  
 פעילויות מגוונות בהצלחה רבה. 

 
קהילה, מטבעו פוגש אותנו החברים לא  ניהול  

פעם במקומות הרגישים והאישיים לנו ביותר,  
זאת לצד האתגרים הקהילתיים והחברתיים 

המונחים לפתחנו כקיבוץ, בהתאם לכך חשוב  
לנו כי הגר תקבל רוב גדול בקלפי ותקבל  
מאיתנו רוח גבית חזקה ואוהדת להמשך 

 עשייתה המבורכת. 
 

-16בא בתאריכים ההצבעה תיערך בשבוע ה
17.11.22 

 
 בברכה, 

 ההנהלה החברתית  
 וצוות איתור מנהל/ת הקהילה:  

 
בן ורדי, דברת קפלושניק, דורית אבנון, רון 

 כהן פרירא, אייל רייז והראל כהן.   
 
 

 
 

 התייצבהבהפגנה האחרונה לפני הבחירות ש
- השתתפו למעלה מ  ,בצומת הרמזורים שלנו

                         ברים וגם ילדים.חחברות ו 30
חבל שהמאמצים בגדולים לא הניבו את  

סיבוב הבא בש הלוואיהתוצאה המקווה. 
 נשתפר...  

 



 
 שנה   60לאחר  

                                                   היסטוריה
ארגון "עליית הנוער" של הסוכנות  היהודית  

חברות נוער אחדות,  ,היפנה לקיבוץ בעבר
הגיעה    1959לרוב של עולים חדשים. במאי 

לקיבוצנו חברת הנוער ו', ששמה הרשמי היה 
"אבוקה" והפחות רשמי "חברת הנוער  

. 14עד  13נערות ונערים בני  30-כ -הרומנית" 
)ספוילר: שניים מהם עמנו גם כיום: בני ברק 

 ואני(. 

 

מישו  לטובת המיזם הועמד צוות חינוכי: 
  זאבמורה ומחנך;  –)ממייסדי הקיבוץ(  שטיין
 – רוסמן  רותמורה ומדריך;  – מילר)פצן( 

           מטפלת )שלושתם כבר מנוחתם עדן(. 
הם מאוד התאימו למשימה, כי זאב עבר  

שנים לפנינו   10-מסלול דומה בחברת נוער כ
וכך גם רות, עוד לפני כן; אך הדמות הכי 

נו היה מישו. לא רק דומיננטית ונערצת עלי
שהיה מורה מצוין בעל אופקים רחבים 

ושליטה בלשונות לועזיות )בהתחלה לא ידענו  
כלל עברית(, אלא גם היה גדול, אתלטי, 

 סמכותי וכריזמטי. אנחנו, בנות ובנים בגיל 

ההתבגרות, הרגשנו אבודים משהו: מנותקים 
ממשפחותינו, בארץ חדשה עם שפה חדשה  

מישו שטיין היה עבורנו גם ומנהגים חדשים ו
דמות אב )מה גם שלא מעטים בינינו היינו 

 יתומים(. 

בלימודים הושם דגש על הנחלת העברית 
וכמקובל אז, גם עבדנו כשעתיים לאחר 

הלימודים. התוצאה היתה מוצלחת ביותר; 
כיום אני מתקשה להאמין איך הצליחו תוך 

 פרק זמן קצר ללמד אותנו עברית!

  

הלימודים האינטנסיבית בקיבוץ  בתום שנת 
)שנחשבה לנו בתור כיתה ט'(, עזבו חלק 

מהחניכים וחזרו למשפחותיהם, אך נותרנו  
                 מספיק כדי לקיים קבוצה לימודית. 

, כשנה ורבע לאחר עלייתנו ארצה,  1960-ב
 –עברנו למוסד "נעמן" כקבוצה עצמאית 
סד,  כיתה י'. רות רוסמן המשיכה איתנו למו

אך במקום מישו ופצן לימדו אותנו מורים 
 מסגל המוסד.       

בסוף כיתה י' עזבו כל הבנות וגם בנים 
אחדים, כי להורים היה חשוב שילדיהם יקבלו 

תעודות בגרות )במוסד לא למדו לבגרות  
באותה תקופה(. נותרנו רק שבעה בנים,  
וחולקנו בין הקבוצות המקבילות "אורן"  

. זה היה  המפרץ וכפר מסריק מעין ו"סנונית"
מעבר עתיר ריגושים, בין היתר משום שלפתע 
גרנו בנות ובנים יחד, היינו אפופים בנות/בני  
קיבוץ והרגשנו שעלינו "להוכיח את עצמנו". 

ואכן, עם הזמן הסתגלנו למציאות החדשה גם  
 במישור החברתי וגם בלימודי. 

בסוף י"א עזבו עוד שני בנים, כך שרק חמישה  
יימו את כיתה י"ב במוסד;  ובעת הגיוס  ס



לצבא נותרנו רק שלושה, שאחד עזב לאחר 
השרות הצבאי. רק בני ואני נותרנו, נתקבלנו  

 לחברות והקמנו כאן את משפחותינו. 

 *        *       * 

                                                                    הווה 
עם השנים נשמר קשר רק עם שני חברים 
מאותה חבורה; אך בשנים האחרונות, בין  

אלפי המבקרים ב"חצר ראשונים" הגיעו גם  
אט חודשו קשרים -כמה בוגרי "אבוקה", אט 

והתחלנו לחפש ולמצוא עוד. הקמנו קבוצת  
מה שהידק את הקשרים  ווטסאפ, 

 המתחדשים.

       

לאחרונה רחל, בני ואני יזמנו ותכננו  
  –סופשבוע בקיבוץ של בוגרי "אבוקה" 

וההיענות היתה גורפת. רחל ובני דאגו  
ללוגיסטיקות, אני התמקדתי בקישור 

 ודוברות.  

שבת האחרונים נתקיים המפגש,  - בשישי
מתוך אלה  שהגיעו לקיבוץ  8שהשתתפנו בו 

)לשעבר   סימה ליברזון שנים וחצי:   63לפני 
אבי  הבת היחידה שאיתרנו עד כה;   –שמוקר( 

)אברהם בומה לשעבר( עם רעייתו   עברון
  דן הרשקוביץעם ורדה;  אפרים דניאלירוחי; 

יץ'( עם )מרדכי ברקוב מוטי ברק עם פרידה; 
  בני, רחל עם ססיל; וכמובן  צבי בראונר  מרים; 

ואני המארחים. שניים נוספים לא יכלו  
להגיע, מסיבות בריאותיות.                     

שהגיעו   מבין האורחיםשלוש משפחות 
באורחן )היו מאוד  ישנוממרכז הארץ 

 מרוצים( ואילו היתר גרים קרוב. 

ביום שישי ביקרנו בכיתה שלנו )כיום הצריף 
של "שילובים"( ובאחד החדרים שגרנו בהם 
)כיום משרד הביטוח של אתי היכל(; סיירנו 

צריף הראשונים )יש שם   –בחצר ראשונים 

מיטה מהסוג שהיו לנו(, הסנדלריה, מרכז 
המבקרים ועוד; אכלנו ארוחת ערב מרגשת 

יילים(; בחדר האוכל )שנבנה כשכבר היינו ח
וישבנו ממושכות, לתוך הלילה, בחברותא  

נעימה על המרפסת של רחל ובני. על  
המרפסת הזאת גם אכלנו בשבת ארוחת בוקר  

מפוארת שמשפחת ברק ארגנה )בסיוע 
טעם של בתם  -תנופה וטוב-התנדבותי רב

 רינת(. 

 

השקנאים  עם בשבת סיירנו בבריכות הדגים, 
כולל   והלוחות הסולריים, במטע ובשדות,

תצוגת תכלית מרשימה של קטיף הכותנה.  
פקדנו גם את בית העלמין והנחנו זרי פרחים 
  על קבריהם של רות, פצן ומישו. לקראת סיום

היקפנו בנסיעה את הקיבוץ, בבחינת  המפגש
מצא את ההבדלים, ואחר כך נסענו למסעדה  

רומנית בחיפה, לתפארת הניחוחות,  
ידוע אין על  התבלינים והטעם הרומניים )כי כ

גראנד פינלה הולם   –הקבאב הרומני...( 
 לסופשבוע יפה ומרגש.  

 

 עמי זינגר                                               



 
            שיחת קיבוץ וטקול  פר 

 31.10.2022מיום  
 

 משתתפים  48: נוכחים במועדון ובזום
                               יו"ר השיחה: הגר דוכס,  

 מזכיר השיחה: הראל כהן
 
                               נוהל הסדרת אורחות  [  1

נכדים לאחר צבא( ביחידות דיור של  / )ילדים 
 השיוך תהליך  חברים, לאחר  

 
  ם של שלושה חודשים ויותר מגורי הכוונה ל 

קרבה ראשונה ביחידות דיור  לבני משפחה מ 
                                        . של מגורי קבע 

ע"פ החלטות הקיבוץ לא ניתן להשכיר יחידות 
חלק  אלו ועם זאת אנחנו מבינים, כי אצל 

דות אלו  יאין צורך בבית גדול ויח מהמשפחות,
לתת אנחנו רוצים להציע יעמדו ריקות. לכן 

קירבה בני משפחה מאת היחידה למגורים של 
 ראשונה. 

              הצעה לאישור בתקנון יישום השיוך:
הגרים  )לאחר הצבא(דים/ילדים תשלום הנכ 

ביחידות ההורים/סבים, יהיה עבור השירותים 
₪  400סה"כ של   –המשותפים המרכזיים 

 ₪ לזוג.  700 -ליחיד ולחודש 
 . תתושבובגין תוספת תשלום מהם לא תיגבה 

 
 הערות נוספות שעלו בשיחה בנושא זה: 

המשתחררים מהצבא מקבלים   21צעירים בני  •
דומה. זה לא מעודד   דירה בקיבוץ במחיר

לשחרר  בכך ו אצל הסבים/הוריםאותם לגור 
ר(. בכדי לעודד  וסמחדירות לצעירים )ויש 
סבים ביחידות אלה,  /מגורים אצל ההורים

 לגבות סכום מופחת. כדאי 

 שניע"פ חוקי המדינה לא ניתן לפצל דירות ל •
בתי אב ולכן רק קירבה ראשונה תופסת  

 במקרה הזה. 

 שונה של אחים. לבדוק קירבה ראיש  •

צעירים הינו מוגזם! יש לדירות הסבסוד   •
לבחון אותו שוב ולסבסד בצורה הגיונית  

 בתהליכי השינוי שעבר הקיבוץ. 

 . ₪30 לחודש עד גיל   800כיום יש סבסוד של 

 

 
השיחה מאשרת את עיקרון ההסדר.    החלטה: 

ההנהלה החברתית תבחן שוב את נושא  
 התשלום בגילאים הצעירים יותר. 

 
 רכישת מגרשים פנויים בקיבוץ ב תיעדוף  [  2
 

בשטח הקיבוץ הישן ישנם עוד מספר מגרשים 
 . בנייהפנויים ועולה שאלה לגבי הוצאתם ל

מגרשים אלו התפנו לאחר תהליך סימון 
ולאחר החתימות על   2018 -המגרשים ב

 ההסכמים באוגוסט האחרון. 
אנחנו כיום בתהליך חשיבה לגבי הוצאת 

 מגרשים אלו למימוש. 
יש ביקוש למגרשים אלו ויש כמה סטטוסים 

 :בין המבקשים לממש את המגרשים
 

בחירת המגרשים, ל תורכל מי שהיה בא. 
 . ויתרואו   וביקש לשנות מיקום

מגרש לא מבונה  להם  לחברים ששייכו ב. 
 ורוצים לשנות מיקום 

לגרושים )לאחר היום הקובע( שנשארו ללא ג  
 בית /מגרש

 לקליטה ד  

 
 כמה נקודות שחשוב לדעת:

 
כל מי שכבר חתום על עסקה מול הקיבוץ 
ודווח לרשות המיסים ועושה היום שינוי,  

כנס לעסקת מכירה וקנייה ויש על יעלול לה
יסוי נוסף )אין לדעת איך  כל התהליך מ

 זאת רשויות המס(. יתייחסו ל

 
גרושים לאחר היום הקובע הינם חברי קיבוץ 

הרגילות  ללא מגרש, אך לא זכאים להטבות 
יצטרכו לשלם  הם שיקבל בית אב. כלומר 

מחיר מלא על המגרש )ללא סבסוד הקיבוץ(,  
 הורשה אושלב התשלום תשתיות מידי )לא ב

 . כאים לאיזוניםאינם זוהם מכירה(, ה
 

ההנהלה החברתית ממליצה לתת תיעדוף  
לחברים שקיבלו מגרש שאינו מבונה במיקום  

תק.  ואחרונים בו הם שנשאר בסוף, כי היום 
לקבוצה זו תינתן האפשרות וישמר סדר 

הותק.  מכיוון שהמשפחות כבר חתמו על 
מגרשים, כל עלות המיסוי שיכולה ליפול  

חה ולא על משינוי מגרש, הינה על המשפ
 הקיבוץ. 

 
 הערות נוספות שעלו בשיחה בנושא זה: 

קבוצת הגרושים הינה קבוצה שקיבלה מגרש   •
יכולים היום  והם ומגרש מבונה. יש להם נכס 

הם וכל אחד יחיה או  ינילמכרו ולהתחלק ב
 יבנה ממה שקיבל מהנכס. 

 



 
רוב המשפחות הצעירות הינן משפחות עם 

הוצאות מאד גדולות ויכולת גבולית לבניית  
בית על המגרש שקיבלו. אם יש הזדמנות 
לשיפור מגרש ו/או מגרש מבונה יש לתת 

 לקבוצה זו אותו 

אין צורך להעניש את קבוצת הגרושים. אלו   •
משלמים  רחברי קיבוץ. חברים מלאים, אש

נה וחיו כל  תמיסים גבוהים בקיבוץ המש
שהיה  כחייהם בקיבוץ והעבירו משכורתם )גם 

   לעיתים אין שיתופי(. יש לתעדף אותם כי 
ולתת להם אפשרות  פתרון לאחד מבני הזוג 

 לבנות את ביתם בקיבוץ. 

מנע מתזוזות של משפחות במגרשים  ייש לה •
רק למי שאינו משויך   אפשר החלפהולכן יש ל
כה  ה בעבורו עסקה. אנחנו גם כתולא נעש

המנהל ולא כדאי של  זכוכית מגדלת תחת 
 מולם.  זעזועיםלגרום ל 

יש להזדמנות לקדם צעירים למגרשים טובים  •
יותר או אפילו מבונים, יש לקדם אותם ולא  

 להשאירם שוב מאחור. 

לא נפתחה  ע ודמ ?מה לגבי דיירי בית עזר •
 ? עבורם אפשרות לקבל מגרש בביצה

  יש חברים שאינם מרוצים מהמגרש שלהם. •
הם והיום  שלהם את המגרש  2018סימנו ב 

מבינים כי הוא לא טוב עבורם. מדוע לא  
 נפתח עבורם אפשרות לעבור? 

אינו יכול   2018 -סימון המגרשים שנעשה ב •
חבר  כל פתח וכל אחד יבחר מחדש. יש לילה

הזדמנות למכור את מגרשו ולקנות מגרש  
אחר במחירי שוק. הקיבוץ לא יכול לסכן את 

 רמ"י . מהלכים כאלוולפתוח  כל העסקה
לטרפד את כל    עלוליםורשות המיסים 

 העיסקה מול הקיבוץ.  

 
 להחלטה בקלפי   ת עובר ההצעה    החלטה: 
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מצוות  –משאבי אנוש ואיל רייז  –הראל 
 האיתור 

לאיתור  בירו את עיקרי עבודתו של הצוות סה
הסכמתה של הגר  את ו מנהל/ת קהילה 

 לחצי קדנציה נוספת. להמשיך 
 . הצוות ממליץ לאשר ולהעביר לקלפי

 
 החלטה: מאושר ועובר לקלפי 

 
 רשמה: הגר דוכס 

 
 
 
 
 

 
   מזכירים את רבין בספורט 

 

 
קיימו טורניר טניס לזכרו של ילדי המרח"ב 

ו ועל פועלו.  יצחק רבין ז"ל ושמעו דברים עלי
 שצוות החינוך מוסר תודה ענקית ליובל גדי

 טיבית. ס אוירה ספור שהצטרף ואירגן והכני
 

 
ר ענק של  מסובו ם הכינו שלט בד ענק וג

 שלום עולמי. 
 

  



 
 
 
 

 
 הירהורון של רון 

 ברז הזקן והדולף שבחצרה

 שמזמן היה צריך להחליפו בצעיר וחדש

 - הזכיר לי את תוצאות הבחירות

 של השמאל הישראלי שכמו נעלם מהעולם. 

                                  חלוד, שכח את ייעודו 

 לא מחזיק את המים של עצמו. 

 דולף ללא בקרה וללא שליטה  הכל

 כמו השמאל, הברז שכח את תפקידו 

 לעשות מה שצריך כמו שצריך.

 לא צריך להחליף את המים, הרעיונות נכונים 

 צריך להחליף את המוביל, צריך ברז חדש 

                  שמחזיק את המים ויודע מתי ואיך 

 להזרים את מעיין הרעיונות 

 ונגשת נכוןלרוויית השותה הצמא לאמת המ 

 

 
 

 כתב וצילם: רון כהן 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 תודה    דברי 

  
החברים    להודות לכל  אנחנו מבקשים

                       בקיום האזכרה לתמיר  שסייעו
 לנופלו.  20ה -בשנת ה

 
 , המייצג המכובד והמיוחד  למכיני

 
 , השירה ערב בביצוע לשותפים

 
 המרגש  המפגש ואחרי לפני ,בהכנות  לעוזרים

 
 זה  איתנו ביום ולכל החברים שהיו

 
 רבה רבה    תודה 

 
 וגיורא    יהודית 

 משפחתם    ובני 
 
 



 

 
 ויהי חושך... 

ביום רביעי האחרון בשעות הבוקר הגיע 
ממש גשם. במשך   –במפתיע הגשם. והפעם  

זמן לא רב ירדו בקיבוץ קרוב לעשרה מ"מ 
הפסקת חשמל נרחבת. מסתבר   –והתוצאה 

שעמוד מתח גבוה של חברת חשמל נפגע  
 ועלה באש.  

החשמלאים עמלו קשות כדי להפעיל לפחות 
את הגנרטור כדי שלפחות בחלק מהקיבוץ 

החשמל   –יחזור החשמל. הגנרטור הופעל 
החלקי חזר ורק אחרי שעות ארוכות  תוקנה  

 התקלה והחיים חזר למסלולם. 
 

ד עם החשמלאים צילם אלמוג שיפר שעוב
עבורנו ושלח לנו את התמונה הדרמטית של 
 עמוד החשמל והטרנספורמטור עולים באש.  

 

 

 

 
 

 נפגשים כדי להכיר  
 

 
 

במועדון המקומי התקיימה פגישה חשובה עם 
צוות בית הספר אופק בו לומדים ילדינו  

להיכרות הדדית ולדיווח על תוכניות ביה"ס 
 ומעניין.  בשנה הקרובה. היה נעים

 
 
 
 

 משתתפים באבלם של  
 

 שולמית ואפרים גולצר  
 

   אסנת שר ז"ל על מותה של  
 
   –  איתן שר ומנחמים את  

 
 וכל בני המשפחה  

 
 . על אובדנה

 
 הובאה למנוחות בבית העלמין שלנו 

 
 



 
 

 ערנות שמביאה תוצאות  
בזמן האחרון עמדנו בפני מכת גניבות קשה.  
בלילה אחד נגנבו מספר אופניים חשמליים 
וגם קורקינט חשמלי ממרפסות כמה דירות 

של חברים. הצעקה היתה גדולה אך מצלמות  
האבטחה שהיו אמורות לגלות מי הם הגנבים  
לא פעלו )כל אחת מסיבות אחרות( לא עזרו 

מקו  הניסיונות לאתר את הפושעים והם ח
ונעלמו. כמה ימים מאוחר יותר הבחינה 

בנער חשוד עם אופניים חשמליים  סיוון זקין
תמיד והזעיקה את חבורת אנשי הביטחון ש

מוכנים לכל קריאה. הנער נעצר, המשטרה  
הגיעה והתחילה לחקור ולשמחת כולם  
התברר שהוא קשור ומכיר את הגנבים 

 האחרים. 
 

הוחזרו,  הזוגות שנגנבו נמצאו ו  –סוף טוב 
ויש לקוות שהגנבים לא יחזרו לסורם. מה  

 הערנות חשובה ומשתלמת.   –ששוב מוכיח 
 

  
 

 
 

 וסיפור אחד טוב. 
דיווחנו בעבר על מתנה שקיבלנו מהמוא"ז  

אשר בדמות מתקן לניפוח ותיקון -מטה
אופניים כשירות לחברים ולילדים. אז הנה זה  

קרה: ליד הכניסה לבריכת השחייה הוצב  
המתקן והוא אמור לשרת כל מי שזקוק 
 לניפוח גלגלים או לתיקון מהיר. נתחדש! 

 

 
 

  – סיפורי אופניים  
טובים ופחות  

 טובים.  



 

 

ן. מסתבר  בשדה הכדורעף. והפעם משהו שונה ומרענחדשות משמחות 
שלצד הנבחרת המפוארת של מטה אזר עכו יש עוד קבוצה פחות  

לוח לעיתון מכובדים. מור כהן דאגה לשישגים ם המקצוענית ובכל זאת ע
 ף פייסבוק ואנחנו מפרסמים אותו כאן. כבוד ובהצלחה בהמשך. העתק מד

 

 


